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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 14. juni 2013 stillet 
følgende spørgsmål nr. SUU 712 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Sophie 
Hæstorp Andersen(S).

Spørgsmål nr. SUU 712:
”Ministeren bedes oplyse, hvor mange og hvilken type patienter, der årligt for-
ventes at kunne få gavn af behandling med partikelterapi i Danmark.”

Svar: 
Jeg kan henvise til rapporten fra det internationale ekspertpanel, hvoraf det 
overordnet fremgår at det forventes, at ”Baseret på tilgængelig viden har pane-
let vurderet at protonterapi kan være relevant i ca. 10-15 % af alle tilfælde hvor 
stråleterapi er indiceret. Med årligt ca. 12.000 nye strålepatienter i Danmark 
svarer dette til et potentielt årligt patientvolumen på 1.200-1.500, hvoraf pro-
tonterapi vil være rutinemæssigt indiceret hos ca. 200.” 

Fsva. angår typen af patienter vil det ifølge den faglige vurdering være rele-
vant for patienter med en lang række kræftformer, hvoraf det som sagt vil væ-
re rutinemæssigt indiceret for patienter med nogle af disse kræftformer. For en 
uddybende liste på dansk over relevante kræftformer kan blandt henvises til
rapporten ”Partikelterapi i Danmark” fra Dansk Sundhedsinstitut, juni 2008.
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